
Scénář k rozhlasové reportáži – ZŠ Mšené-lázně
Komentář

Stanislav Hájek se narodil v roce 1974. Na pamětníka je sice mladý, ale pamatuje si toho spoustu z 
vyprávění od blízké rodiny. Už v dětství jezdil k prababičce na prázdniny na statek v Klapém nedaleko 
Lovosic. Tady zažil hodně dobrodružství.

Pamětník:

 ,,tam právě, v té spodní části u rybníka, potom můj prapradědeček - Josef Kubíček postavil ten statek a 
tam vlastně ta rodina žila, následně teda k tomu mam vztahy, jezdil jsem tam k prababice na prázdniny v 
době, kdy je teda už z toho statku ne vystěhovali, ale část toho statku jim zabavili v JZD"

Komentář

 Zároveň tady nacházel a poznával věci,které nikdy předtím neviděl.

Pamětník: 

,,tak jsem vždycky našel něco co mě hrozně zajímalo, tak jsem s tím přiběhl a vyptával jsem se k čemu 
bylo tohle. To jsem našel součástky nějakejch starej zemědělských strojů, odstředivku na mlíko, máselnici 
v kterých se utloukalo máslo, takže pro mě to byli absolutně nový věci já jsem to že jo neznal to už běžně 
doma nikdo nemá, takže když jsem něco takovýho našel, vždycky jsem byl hrozně nadšenej."

Komentář

 Stanislav často lezl na půdy a bavilo ho stavit stany na dvoře z koňských dek.

 Pamětník:                          

 ,, a furt jsem řikal proč se tomu říka koňský deky, no tak to je deka, která se v zimě používala na koně, 
aby jim nebyla zima.Tak se přes ně přehodila taková hustá, těžká a hrozně kousavá deka, já jsem si z toho 
udělal přístřešek a to jsem si užíval.“

Komentář

To, že rodině část statku zabavilo JZD si začal uvědomovat až časem. Rodiče s ním o tom nemluvili a tak 
chodil vyzvídat k prababičce, která mu to vysvětlila.

Pamětník:

,, Já jsem tam jezdil od dětství, od malýho špunta ve školce a ze začátku to člověku přijde běžný, že tam 
jsou prostě na dvoře prasata, teď tam najednou přijel otevřeli se vrata přijeli tam cizí lidi traktorem. No 
mně na tom nepřišlo nic divnýho, tak tam prostě jezdili. Až pak, když jsem byl starší, už jsem byl třeba žejo
těch 8 let, tak jsem si řikal, babi proč nám tady jako jezdí po dvoře jako cizí traktory? No to dříve bylo 



všechno naše tadyto, to není jakože je to jejich. Proč to není jako naše dál? Tak mi to začala vysvětlovat 
postupně.”

Komentář

 A proč si Stanislav Hájek myslí, že je dobré, aby se na příběh jeho rodiny nezapomnělo?

Pamětník:

,, Bylo by dobrý nezapomenout, jaký tady ty nespravedlnosti se děly. Aby se to neopakovalo, protože 
vždycky je dobré se poučit z těch věcí, které se staly, aby se už neopakovaly ty, které jsou špatné no a ty, 
které jsou dobré tak proč je neopakovat že “


